
Kommunstyrelsen den 14 november 2006, 4§, ”Markanvisningstävling för Strandängarna ”, 
särskilt yttrande 
 
Folkpartiet är det enda politiska parti som vill utropa ”Veidekke” som segrare i markanvis-ningstävlingen för 
Strandängarna. Inför detta faktum väljer vi att i stället passivt stödja Alliansförslaget, ”Besqab”, som enligt vår mening 
är ”näst bäst” av de tre som är med i slutomgången. 
 
I Veidekkes förslag skapas havskontakt med hjälp av kanaler. Strandängarna återskapas och utsikten mot vattnet i 
Erstaviken kommer åter. Av rädsla att Länsstyrelsens tillstånd skulle förvägras för detta, väljer en majoritet inom 
Alliansen att inte undersöka Veidekkes förslag närmare på denna punkt. Kommunen borde ha tagit fördjupade 
kontakter med Länsstyrelsens miljöskyddsenhet för att bringa klarhet kring detta. 
 
En annan rädsla som finns inom delar av Alliansen är att det blir kostsamt att sköta kanalerna. Vi i Folkpartiet tror 
att en rejäl urgrävning från början, så att vattendjupet blir två meter, till-för området flera positiva värden för 
allmänhet, flora och fauna. Skötselkostnaden ska - som vi förstått det - delas mellan kommunen och de som äger 
bostäderna. Den kan bli högre än den som uppkommer om enbart vassklippning sker, men värdet av nära 
vattenkontakt är troligen avsevärt högre än merkostnaden. Kommunen borde ha studerat konstruktion, funktion och 
skötselbehov av ett kanalsystem och inte bara kategoriskt avvisa detta. 
 
Vi anser att den fria vattenyta som Besqab försöker skapa i sitt förslag genom att ”klippa vass” bara kommer att 
synas när vattenståndet i Erstaviken är tillräckligt högt, vilket endast inträffar ett fåtal gånger per år. Det kommer att 
bli kostsamt att klippa vassen i den förmenta ”vattenytan”. Muddringskrav torde i sinom tid komma från allmänheten 
för att ta fram vattnet permanent och röja för bättre utsikt. 
 
Veidekkes förslag skulle kunna anpassas så att även Veidekke från början ”klipper vass”. Då skulle förslagen vad 
dagvattenhantering beträffar i praktiken bli identiska. En ordentlig dagvattenutredning borde ha utförts innan segraren 
utses. 
 
Vår största anmärkning mot Besqabs förslag är emellertid att de som inte bor i ”Strand-husen” utestängs från 
området mellan hus och vattenyta/vasstubb. Dessa människor förvisas till att traska på spänger långt från husen och 
mitt ute i vassen eller promenera på Strand-vägen. Ett alternativ är att gå tvärs genom de långa ”Strandhusen”, men 
där inkräktas på de boendes privata sfär. Även parkeringslösningen anser vi inte vara tillräckligt bra i Besqab-
förslaget. I dessa avseenden anser vi att en revidering behövs för att våra invändningar ska kunna mildras. 
 
Hela området kring Strandängarna blir ännu bättre för Tyresös invånare om Folkpartiet får gehör för sina synpunkter 
och önskemål. 
 
För Folkpartiet i kommunstyrelsen 
 
 
Mats Larsson 

 


